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نکته روز

اخبار داخلی

ویژه

عدد روز

اخبار خارجی

اين صداي يک بغض است

دنياي اقتصاد: اين چند روز يک اسم به فهرست خط شکنان و 
طلايه داران تاريخ ورزش ايران اضافه شد؛ کسي که نخستين مدال 
جهاني تاريخ بوکس ايران را به دست آورد و در کانون توجهات 
و تمجيدهاي فراوان قرار گرفت. دانيال شه بخش، بوکسور وزن 
60 کيلوگرم ايران، فقط 21 سال دارد و مسيري سخت و دشوار 
را پيمود تا به اين نقطه باشکوه و ماندگار برسد. او در مسابقات 
بوکس قهرماني جهان 2021 در صربستان موفق به کسب مدال 
برنز شد و براي نخستين بار بوکس ايران را در ميادين جهاني به 
کسب مدال نائل آورد. اين پسر سختکوش و تاريخ ساز، فرزند 
شايسته ايران از خطه سيستان و بلوچستان است؛ جايي که حتما 
هزار جواهر کشف نشده ديگر هم دارد که بايد به آنها بها داده شود. 
ديروز شه بخش در گفت وگو با »ايسنا« روايتي جالب از زندگي اش 
ارائه کرده است. او در بخشي از سخنانش مي گويد: »شايد الان 
که کمي نامم بر زبان ها افتاده، بهتر است هواداران بدانند قهرمان 
کوچک آنها از چه جايگاهي به جايگاهي رسيده است تا اميد خود را 
هرگز از دست ندهند. البته ادعايي ندارم و هنوز هم مسير طولاني 
در پيش دارم که بايد به نتيجه برسند. اما سوال اين است که دانيال 
از کجا آمد؟ از دل فقر، نداري، محروميت و منطقه اي آکنده از درد. 
منطقه اي که هيچ حرفي و هيچ چيزي براي مطرح کردن يا نشان 
دادن ندارد، اما مردماني با قدرت و متعصب دارد که پشتکارشان 
مثال زدني است. کودکان ما با پاي برهنه و بدون هيچ وسيله اي اعم 
از لوازم تحرير، دفتر مناسب، يک کوله پشتي ارزان قيمت و... صبح 
به صبح مدرسه مي روند. واقعا نمي دانم چگونه شرايط را توصيف 
کنم، اما بايد همه بدانند که من يکي از همين بچه هاي محروم و 
فقير سيستان و بلوچستان هستم که اکنون با آنها از اينجا صحبت 
مي کنم.«  زنده باد دانيال و زنده باد همه استعدادهاي گمنام و 
قدرنديده اين مرز و بوم. صداي او، صداي بغض همه آدم هايي است 
که سوءمديريت مانع از ديده شدن شان مي شود. کاش اين مسير را 

براي بچه هاي ميهن مان هموار کنيم.

دو بازيکن تاجيک در پرسپوليس
دنياي اقتصاد: باشگاه پرسپوليس درصدد است با دو بازيکن جوان 
تاجيکستاني قرارداد امضا کند. بنا بر اخباري که ديروز منتشر شد، 
اين دو بازيکن وحدت هنانوف، دفاع راست 21 ساله و منوچهر 
صفروف، وينگر 20 ساله هستند که مديران پرسپوليس مذاکراتي 
براي جذب آنها انجام داده اند. هر دو بازيکن پيش از اين در عضويت 
استقلال تاجيکستان بوده اند؛ تيمي که در مرحله يک هشتم نهايي 
ليگ قهرمانان آسيا برابر پرسپوليس شکست خورد.  اين بازيکنان 
سهميه بزرگسالان پرسپوليس را پر نمی کنند و به نظر می رسد 
همين مساله يکی از انگيزه های باشگاه  برای جذب آنها بوده است. 

پرسپوليس البته به دنبال يک مهاجم خارجی نيز هست.

داستان کالدرون؛ ادامه دارد!
تسنيم: مجيد صدري، سرپرست باشگاه پرسپوليس روز چهارشنبه 
هفته گذشته )12 آبان ماه( خبر از آغاز انتقال پول کالدرون به حساب 
اين مربي داد و يحيي گل محمدي نيز در نشست خبري پيش از 
ديدار با گل گهر اعلام کرد مديران باشگاه وعده داده اند تا پنجره 
نقل و انتقالاتي باشگاه طي روزهاي شنبه يا يکشنبه هفته جاري باز 
شود. پيگيري ها در اين زمينه اما نشان مي دهد باشگاه پرسپوليس تا 
ظهر شنبه پولي به حساب کالدرون انتقال نداده و حتي مبلغ دلاري 
آن نيز دريافت نشده است. پرسپوليسي ها قرار است به زودي مبلغ 
ريالي تامين شده را با مجوز بانک مرکزي به دلار تبديل و در ادامه 
به حساب کالدرون و خواکين واريز کنند که با توجه به تحريم هاي 

موجود بايد ديد اين پروسه چقدر زمان بر خواهد بود. 

تارتار جراحي شد
دنياي اقتصاد: سرمربي ذوب آهن صبح ديروز زير تيغ جراحي رفت. 
مهدي تارتار که با پارگي ديسک کمر مواجه شده بود، ديروز در تهران 
بستري شد و جراحي کرد. او پس از اين عمل سه روز نمي تواند در 
کنار تيمش حضور داشته باشد، اما به احتمال فراوان در بازي پيش 
روي ذوب آهن مقابل پيکان روي نيمکت تيمش خواهد نشست. تيم 

تارتار در آخرين بازي خود با يک گل سپاهان را شکست داد. 

بگو مگوي وریا و سازمان ليگ
دعوا سر »دو درصد«!

دنياي اقتصاد: شايد خيلي از هواداران فوتبال ايران ندانند، اما 
سال هاست که سازمان ليگ درصدي از رقم قرارداد بازيکنان 
ليگ برتر و حتي دسته هاي پايين تر را تصاحب مي کند. اين مساله 
هميشه به طور جسته و گريخته محل بحث بوده، اما بعد از تساوي 
يک-يک استقلال برابر فجرسپاسي در هفته چهارم ليگ برتر، وريا 
غفوري کاپيتان آبي ها به شکلي بي سابقه به اين موضوع پرداخت. 
غفوري در مصاحبه اش گفت: »اين سازمان هر سال چند در صد از 
قرارداد بازيکنان را کسر مي کند بدون اينکه بازيکنان راضي باشند. 
در ليگ يک و دو هم اين اتفاق مي افتد. پول بزرگي که جمع مي شود 
هيچ کس نمي داند کجا خرج مي شود. هم از مربيان و هم از بازيکنان 
پول مي گيرند. به نظر من بايد به اين موضوع رسيدگي شود و تجديد 
نظر صورت بگيرد. در هيچ کجاي دنيا چنين اتفاقي رخ نمي دهد.« 
ديروز اما سازمان ليگ به اظهارات کاپيتان استقلال واکنش نشان 
داد. به طور مشخص حجت الله بهمني، مدير روابط عمومي سازمان 
ليگ در اين مورد به خبرگزاري فارس گفته است: »اين يک قانون 
داخلي براي تمامي بازيکنان شاغل در فوتبال ايران است. ضمن آنکه 
در همه جاي دنيا براي خودشان قوانين داخلي دارند که اجرا مي شود. 
حق عضويت براي همه بازيکنان دو درصد است، درست مثل مالياتي 
که بازيکنان پرداخت مي کنند. اين بازيکنان در ليگ فوتبال ايران 
فعاليت مي کنند و بايد قوانين را رعايت کنند. سازمان ليگ به هيچ 
عنوان خارج از قوانين عمل نکرده و نمي کند. بازيکني که مثلا 10 
ميليارد قرارداد امضا مي کند چطور راضي نيست دو درصد براي حق 
عضويت پرداخت کند؟  آيا همين بازيکن ماليات نمي دهد؟ سازمان 
ليگ براي اجراي برنامه هاي خود در طول مسابقات اعم از برنامه هاي 
فرهنگي، اجراي مسابقات و... بايد هزينه هاي خود را تامين کند که 

يکي از آنها حق عضويت بازيکنان و مربيان است.«

2024؛ ژاوي بارسا را مي سازد؟

دنياي اقتصاد: سرانجام بعد از کش وقوس های فراوان، باشگاه 
السد قطر رضايت داد که ژاوي هرناندس، سرمربي نامدار اين تيم به 
خانه اش برگردد و از حالا به بعد هدايت بارسلونا را بر عهده بگيرد. 
به اين ترتيب ژاوي جانشين رونالد کومان خواهد شد. قراردادي 
که او با بارسلونا امضا کرده تا سال 2024 اعتبار خواهد داشت. با 
اين حال منتقدان بدبين عقيده دارند ژاوي تا آن زمان در بارسا 
نخواهد ماند. چرا؟ چون او تجربه کافي را ندارد و با السد قطر هم 
دستاورد خارق العاده اي نداشته است. با تمام اين تفاسير خود ژاوي 
طور ديگري فکر مي کند. شماره شش افسانه اي کاتالان ها در مورد 
بازگشتش به خانه مي گويد: »اين بزرگ ترين چالشي است که در 
تمام حرفه ام پذيرفته ام. بسيار خوشحالم که به بارسلونا برمي گردم. 
اين يک چالش بزرگ است. از بارسلونا به خاطر اينکه اين فرصت را 
به من داده است بسيار تشکر مي کنم. نمايندگان باشگاه به دوحه 
آمدند. مراحل فسخ قرارداد من با باشگاه السد انجام شد. در قرارداد ما  
بندي براي فسخ وجود داشت و مطابق آن هر دو طرف به وظايف شان 
عمل کردند. من از باشگاه بسيار قدرداني مي کنم. نخستين کاري که 
بايد انجام دهم صحبت با بازيکنان است. بايد برنامه هايم را براي آنها 
توضيح دهم و اينکه بايد سختکوش باشند. بايد تيم را بسازيم و با آن 
کار کنيم. بايد با انگيزه اي زياد تلاش کنيم که به اوضاع و احوال تيم 
سروسامان بدهيم.«  شايد جالب باشد اگر پيش بيني پپ گوارديولا، 
موفق ترين سرمربي تاريخ بارسا را هم در مورد سرنوشت حضور ژاوي 
روي نيمکت بارسا بخوانيد: »من هنوز با ژاوي درباره اين موضوع 
صحبت نکرده ام، اما اگر او براي اين کار انتخاب شده است خب مسلما 
برايش بهترين آرزوها را دارم. من مطمئنم که او کارش را خوب انجام 

خواهد داد و موفق مي شود.«

بازيکني مي گيريم که توپ طلا ببرد
دنياي اقتصاد: خوان لاپورتا، مديرعامل بارسلونا از جذب چند بازيکن 
جديد خبر داد: »سه خريد احتمالي در ماه ژانويه خواهيم داشت. ما 
همچنين روي جذب بازيکني کار مي کنيم که مي تواند توپ طلا را ببرد.« 
اخيرا روزنامه »ناسيونال« چاپ کاتالونيا با انتشار گزارشي مدعي شده بود 
مينو رايولا مدير برنامه هاي ارلينگ هالند که رابطه خيلي خوبي با خوان 
لاپورتا رئيس باشگاه بارسلونا دارد، به دنبال انتقال اين مهاجم نروژي به 

جمع کاتالان ها در تابستان 2022 است. 

حمايت ريوالدو از لواندوفسکي
ايسنا: ريوالدو، ستاره پيشين تيم ملي برزيل در مورد اينکه چه کسي 
برنده توپ طلاست صحبت کرد. او گفت: »من فکر مي کنم رابرت 
لواندوفسکي شانس اصلي توپ طلا است. او مانند لئو مسي و محمد 
صلاح يک برنده شايسته خواهد بود. مهاجم بايرن يک فوتباليست 
فوق العاده و مهاجمي موفق است. او در باشگاه باواريايي تفاوت ايجاد 
مي کند.« اين در حالي است که موج جديد شايعات حکايت از برنده 
شدن ليونل مسي دارد و گويا فرانس فوتبال اين موضوع را به اطلاع ستاره 

آرژانتيني رسانده است. 

شوچنکو در ليگ ايتاليا
تسنيم: سرمربي پيشين تيم ملي اوکراين در آستانه سرمربيگري تيم 
جنواي ايتاليا است. جنوا جمعه شب در نخستين بازي هفته دوازدهم 
سري  A ايتاليا در خانه امپولي به نتيجه اي بهتر از تساوي 2-2 دست 
نيافت تا همچنان در رده هاي پايين جدول بماند. جنوا با اين نتيجه 9 
امتيازي شد و در رده پانزدهم جدول باقي ماند. بعد از اين بازي شبکه 
تلويزيوني اسکاي اسپورت ايتاليا خبر داد مديران باشگاه جنوا تصميم 
به اخراج داويده بالارديني گرفته اند و آندره شوچنکو را به عنوان گزينه 

جانشيني اين مربي ايتاليايي در نظر گرفته اند. 

دنياي اقتصاد: در هفته چهارم مسابقات ليگ برتر فوتبال ايران، استقلال 
توقفي تلخ را در زمين تيم تازه صعودکرده فجرسپاسي تجربه کرد. آبي ها 
که بعد از هشت سال راهي شيراز شده بودند، در 30دقيقه ابتدايي بازي 
نمايش خوبي داشتند، اما 15 دقيقه پاياني نيمه اول عملا زير صفر دنبال 
شد. دو تيم در نيمه دوم در حالي تلاش خود را از سر گرفتند که کيفيت 
بسيار بد زمين مسابقه و نيز بارش شديد باران، ارائه بازي مطلوب و 
باکيفيت را سخت کرده بود. در اين شرايط اما اعلام يک ضربه پنالتي به 
سود استقلال، اين تيم را در مسير کسب پيروزي قرار داد. بر خلاف دو 
پنالتي قبلي آبي ها که توسط وريا غفوري زده شد و هر دو هم از دست 
رفت، اين بار کوين يامگا مهاجم جديد و زهردار تيم پشت پنالتي ايستاد و 

با يک ضربه مطمئن کار را تمام کرد. استقلال با همين گل در آستانه يک 
پيروزي خفيف ديگر قرار گرفت. اين تيم در شيراز مي توانست سومين 
برد يک بر صفرش را جشن بگيرد و در اتفاقي نادر و تاريخي هر چهار 
بازي ابتدايي فصل را با پيروزي پشت سر بگذارد، اما يک لحظه غفلت 
همه چيز را خراب کرد. در آخرين دقيقه مسابقه روي يک کرنر که از سوي 
احمدرضا زنده روح ارسال شد، سيروان قرباني با ضربه سر گل مساوي را 
به ثمر رساند. اين نخستين گل دريافتي استقلال در ليگ 21 بود که به 
قيمت از دست رفتن دو امتياز براي اين تيم تمام شد. نقش اول اين گل اما 
حسين حسيني بود؛ گلر پرماجراي استقلال که اين بار در زادگاه خودش 
دچار يک اشتباه بزرگ شد و در لحظه استارت براي مهار توپ ليز خورد. 

حسيني به جاي توپ، بازيکن حريف را گرفت 
تا ترمز استقلال کشيده شود. بله؛ اين زمين 
ليز است. نه در شيراز که در همه شهرها. اين 

شايد تعبيري براي کل ليگ بيست ويکم باشد؛ 
فصلي با حضور مدعيان پرشمار و گردن کلفت 

که در آن هيچ تيمي فرصت لغزش ندارد. از قضا 
سپاهان هم اين هفته لغزيد و با يک گل به ذوب آهن باخت 

تا صدر جدول را از دست بدهد. آنها هم شايد 
بعدها پي ببرند که چه امتيازات مهمي را در 

چه جاي بدي از دست داده اند. 

اين زمين، ليز است!

ورزش
Varzesh@den.ir42710320 :گروه ورزش
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پاکت هـاي لاک و مهـر شـده تـا آخر وقت اداري روز شـنبه مـورخ 1400/08/29 

بـه دبيرخانـه ايـن شـرکت تحويل و رسـيد دريافت نمايند.
تلفنتماس:7-57473005-031داخلى298

شمارهفاکس:031-57473222

تجدید مناقصه عمومى خرید سطل
12 کيلویى گرد پنيردر رنگ هاى مختلف

شماره: 1400-8

شـرکت شيرپاسـتوريزه پگاه گلپايگان درنظردارد دبه خمره ای به صورت 
ليبـل شـيرينگ و انـواع دبـه 2 کيلويـی )شـهری، پـر چرب، کم چرب( با دسـته 
پلاسـتيکی بـه صـورت ليبـل شـيرينگ )طبـق نمونـه ( مـورد نياز خـود را برای 
يـک سـال آينـده از طريـق تجديـد مناقصـه عمومـي و براسـاس بـرگ شـرايط 
خريـداري نمايـد. لـذا توليدکننـدگان و شـرکت هـاي معتبر)حقيقی و حقوقی( 
کـه در ايـن زمينـه فعاليـت دارنـد مـي تواننـد جهت شـرکت در تجديد مناقصه 
و کسـب اطلاعـات بيشـتر بـه آدرس گلپايـگان امـور بازرگاني شـرکت مراجعه و 
بـرگ شـرايط شـرکت در تجديـد مناقصـه را دريافـت و پيشـنهادات خـود را در 
پاکت هاي لاک و مهر شـده تا آخر وقت اداري روز شـنبه مورخ 1400/08/29 

بـه دبيرخانـه ايـن شـرکت تحويـل و رسـيد دريافت نمايند.
تلفنتماس:7-57473005-031داخلى298

شمارهفاکس:031-57473222

تجدید مناقصه عمومى خرید انواع دبه 
2 کيلویى و دبه خمره اى

شماره: 1400-9

آگهى دعوت به مجمع عمومى عادى به طور فوق العاده
شرکت بازرگانى پتروشیمى (سهامى خاص) 

شماره ثبت 79456 و شناسه ملى 10101242534
بدينوسيله از کليه سهامداران شرکت بازرگانی پتروشيمی )سهامی خاص(

به طـور  عـادی  عمومـی  مجمـع  جلسـه  در  کـه  می شـود  دعـوت 
فوق العـاده کـه در سـاعت 14 روز چهارشـنبه مـورخ 1400/08/26 
در محـل قانونـی شـرکت بـه آدرس تهـران، خيابـان وليعصـر، بالاتر از 
ميـدان ونـک، نبـش خيابـان والی نـژاد، شـماره 2499، طبقـه چهارم 

تشـکيل می  گـردد، حضـور به هـم رسـانند.
دستور جلسه:

1. انتخاب حسابرس و بازرس قانونی شرکت.
2. تعييـن روزنامـه کثيرالانتشـار جهـت درج آگهـی و اطلاعيه هـای 

شرکت.
3. سـاير مـواردی کـه در صلاحيـت مجمـع عمومـی عـادی به طـور 

فوق العـاده باشـد.
»همـراه داشـتن مـدرک شناسـايی معتبـر )کارت ملـی( بـرای کليـه 
سـهامداران و معرفی نامـه بـرای نماينـدگان سـهامداران حقوقی و در 
صـورت عـدم شـرکت سـهامداران حقيقـی وکالت نامه رسـمی معتبر 

بـرای نماينـدگان آنهـا جهـت حضـور در مجمـع الزامی اسـت«.
هیأتمدیرهشرکتبازرگانىپتروشیمى(سهامىخاص)

 دنياي اقتصاد: بعد از رضا مهاجري که به شکلي 
عجيب و پر از تشنج از هدايت پديده مشهد کنار رفت، 
اين هفته دومين مربي معزول ليگ بيست ويکم هم 
شناخته شد. او فيروز کريمي است؛ مربي کهنه کاري 
که از آغاز فصل هدايت تراکتور تبريز را بر عهده گرفته 
بود، اما بعد از تحمل سه شکست از چهار بازي، در 
مصاحبه اي با سايت باشگاه  از سمتش استعفا کرد. 
او اين تصميم را بعد از باخت خانگي 2بريک تيمش 
برابر پيکان اتخاذ کرد. روشن نيست اين استعفاهاي 
پرتکرار در تبريز چقدر واقعي هستند و آيا مي شود آنها 
را نوعي »اخراج محترمانه« دانست يا نه. در هر صورت 
اما، حالا تراکتور بايد دنبال يک سرمربي جديد باشد و 
گفته مي شود مهدي رحمتي و جواد نکونام دو گزينه 
اصلي مديران اين باشگاه به شمار مي آيند. در مورد 

جدايي کريمي چند نکته بخوانيد. 
يک- کريمي در حالي به طور شبانه از هدايت 
تراکتور کناره گيري کرد که در ادبيات قبل و بعد 
از بازي او هيچ نشاني از تمايل براي قطع همکاري 

به چشم نمي خورد. اين مربي بعد از باخت به 
پيکان، از نمايش محمدرضا اخباري و سامان 

نريمان جهان دو بازيکن تيمش انتقاد کرد. 
نکته بامزه تر اما به مصاحبه قبل از بازي 
آقا فيروز مربوط مي شود. جايي که او 
گفته بود: »بعد از بازي با پيکان تيمي 
را تحويل مي دهم که تبريزي ها لذت 

ببرند.« طبيعتا در اين ادبيات نشاني از 
تصميم براي جدايي ديده نمي شود، اما 
در اتفاقي عجيب کريمي ساعاتي پس از 

سومين باخت فصل تيمش استعفا داد. 
دو- اين اما نخستين تغيير سرمربي 
تراکتور در ليگ بيست ويکم نيست. در 
اتفاقي عجيب، اين تيم پيش از آغاز 
مسابقات فصل جاري هم شاهد يک 
دگرگوني در کادر فني بود. آن زمان فراز 

کمالوند به عنوان سرمربي تيم انتخاب 
شد، يک نطق پرشور و سرشار از وعده هاي 

رنگارنگ انجام داد و بعد هم بدون حتي انجام يک 
بازي يا يک جلسه تمرين، از اين تيم رفت. بخشي 
از قول و قرارهاي کمالوند را هم بخوانيد بد نيست: 
»بدون واهمه و با حمايت هواداران آمده ام تراکتور 
را به قهرماني برسانم. اين تيم با دست من به ليگ 
برتر آمد و به دست من هم قهرمان ليگ برتر 

خواهد شد. .«
سه- تراکتور در حالي امسال دومين سرمربي کنار 
رفته ليگ را معرفي کرد که آنها فصل گذشته در اين 
زمينه پيشتاز بودند و نخستين اخراجي ليگ برتر را 
رقم زدند. آن زمان عليرضا منصوريان بعد از پشت سر 
گذاشتن پنج هفته و کسب تنها يک پيروزي برکنار 
شد. منصوريان بابت اين موضوع از مديران تراکتور 
شکايت کرد و موفق شد حکم دريافت دو ميليارد 
تومان به عنوان غرامت را بگيرد؛ اين يعني هر بازي 
حضور او روي نيمکت تيم تبريزي 400 ميليون براي 
باشگاه آب خورده است! اين فصل اما آستانه تحمل 
مديران تراکتور پايين تر هم آمده و آنها يک هفته 
زودتر دست به تغيير مربي زده اند. البته اگر کريمي 
واقعا استعفا داده باشد، طبيعتا در مورد حق و 

حقوق او توافق صورت گرفته است. 
چهار- محمدرضا زنوزي خرداد 97 
به طور رسمي مالک باشگاه تراکتور شد 
و در حال حاضر چيزي حدود 30 ماه 
است که همه کاره تيم تبريزي به شمار 
مي آيد. او در اين مدت رکورد عجيبي در 
زمينه همکاري با مربيان و مديران مختلف 
خلق کرده است. فيروز کريمي دوازدهمين 
سرمربي تراکتور در دوران مالکيت زنوزي 
بود و نفر جانشين او طبيعتا مربي سيزدهم 
تراکتور در اين سي ماه خواهد بود! به علاوه 
زنوزي تا کنون با شش مديرعامل مختلف در 
اين باشگاه کار کرده که اين هم  يک رکورد 
عجيب ديگر است. به نظر مي رسد تيم تبريزي 
در اين دوران بيش از هر چيز ديگري قرباني 

بي ثباتي شده است. 

 يک استعفا و چهار نکته

دنياي اقتصاد: سي سال از آخرين قهرماني يک تيم ايراني در بالاترين 
سطح مسابقات باشگاهي آسيا مي گذرد؛ تورنمنتي که پيش تر به نام 
جام باشگاه های آسيا برگزار مي شد و حالا به ليگ قهرمانان تغيير 
نام داده است. در اين مدت تلاش ايراني ها براي فتح قله فوتبال آسيا، 
گاهي تا فينال هم ادامه يافته، اما استقلال، سپاهان و ذوب آهن يک بار و 
پرسپوليس دو بار در اين مرحله متوقف شده اند. چشم اندازي هم که در 
حال حاضر وجود دارد، نشان مي دهد کار براي تکرار قهرماني ها در آسيا 

ساده نيست. دلايل زيادي در تاييد اين فرضيه وجود دارد. 

   یادآوري؛ پاس چطور قهرمان شد؟
اينکه اين حسرت چه زماني به پايان خواهد رسيد چندان روشن 
نيست، اما حقيقت آن است که فوتبال هر چقدر در آسيا سخت تر، 
تجاري تر و تبليغاتي تر شد، تيم هاي ما هم شرايط دشوارتري را 
تجربه کردند. به عنوان مثال دي ماه 71 پاس تهران در حالي فاتح 
جام باشگاه هاي آسيا شد که براي رسيدن به اين نقطه، فقط پنج 
بازي انجام داد. کلا 12 تيم در اين تورنمنت حاضر بودند و مجموعا 
فقط 23 بازي برگزار شد. پاس در پلي آف العربي قطر را شکست داد 
و به مرحله گروهي رسيد. آنها در يک گروه سه تيمي با يک شکست 
برابر الوصل و يک تساوي مقابل تيمي از پاکستان روي پله دوم قرار 
گرفتند و به نيمه نهايي رسيدند! در نيمه نهايي پاس موفق به شکست 
يوميوري از ژاپن شد و در فينال هم الشباب عربستان را با يک گل 
شکست داد تا به آسان ترين شکل ممکن مقام قهرماني را به دست 
بياورد. آيا شرايط امروز، با آن زمان برابر است؟ در حال حاضر تعداد 
تيم هاي شرکت کننده در ليگ قهرمانان به 40 تيم افزايش پيدا کرده 
و فصل گذشته حتي تيمي مثل السد قطر با وجود قرار گرفتن روي پله 
دوم جدول موفق به صعود از مرحله گروهي نشد. بنابراين امروز رقابت 

بسيار دشوار است و براي قهرماني بايد خيلي تقلا کرد. 

   آسيا بيدار شد، ما خوابيدیم
بخش مهمي از موفقيت هاي ملي و باشگاهي ايران در آسيا زماني 
رقم خورد که فوتبال در کشورمان، نسبت به کل قاره به صورت جدي تر 
دنبال مي شد. صعود به المپيک، سه قهرماني در جام ملت هاي آسيا، يک 
دوره ميزباني از اين مسابقات و چند قهرماني در رده باشگاهي مربوط 
به روزهايي مي شود که امکانات کشور ما نسبت به بسياري از ممالک 
ديگر کمتر نبود. در اين دوره حتي مربيان ايراني هم در نقاطي مثل 
بحرين، قطر، امارات و... بازار داشتند. رفته رفته اما ما خوابيديم و بقيه در 
آسيا بيدار شدند. در روزگاري که قطر قرار است جام جهاني برگزار کند، 
عجيب نيست که هندوستان هم ميزباني گروهي را بر عهده مي گيرد که 
در آن نمايندگان ايران، امارات و قطر حضور دارند. همين ميزباني از چهار 
تيم، مستلزم دو ورزشگاه ايده آل و چهار زمين تمرين استاندارد بود؛ آنچه 
گوا داشت و پرسپوليس نداشت! در روزگار فعلي کسي جا نمي ماند. 
همه پيشرفت مي کنند و رقابت به صورت روزافزون سخت تر مي شود. 

   فرصت کرونایي از دست رفت
کرونا قطعا براي تمام دنيا يک تهديد و تراژدي جدي بود و هنوز 

هم هست، اما لابه لاي همه مضرات اين پديده شوم، برگزاري 
ليگ قهرمانان آسيا به شکل متفاوت فرصت مناسبي فراهم کرد 
تا تيم هاي ما قهرمان شوند، اما اين بخت از دست رفت. به هر 
حال برگزاري متمرکز مسابقات به صورت فشرده و بدون حضور 
تماشاگران، شکل بديع و متفاوتي بود که مثلا به فيناليست شدن 
پرسپوليس خيلي کمک کرد، اما اين تيم نهايتا عنوان قهرماني 
را به دست نياورد. فراموش نکنيد در سالي که پرسپوليس براي 
دومين بار به فينال آسيا رسيد، الهلال عربستان به خاطر تعداد 
بالاي مبتلايان از ليگ قهرمانان کنار گذاشته شد و بازي ها از روز 
اول تا ديدار نهايي بدون تماشاگر بود. حالا اما کم کم برمي گرديم 
به روزگاري که همه تيم ها هستند، تماشاگر دارند، مسابقات رفت 
و برگشت است و طبق معمول تکليف ميزباني ما مقابل برخي رقبا 

مشخص نيست. 

   و این قانون آخر
قانون اخير کنفدراسيون فوتبال آسيا هم کار را براي تيم هاي 
ايراني سخت تر کرد. پيش از اين هر باشگاه حق داشت فقط نام چهار 
بازيکن خارجي اش را در فهرست ليگ قهرمانان ثبت کند که يک 
نفر از آنها هم لزوما بايد آسيايي مي بودند. از حالا به بعد اما هر تيمي 
هر چقدر خارجي بخواهد مي تواند در ليست داشته باشد، فقط 
قبل از هر بازي بايد چهار نفر آنها را براي استفاده در همان مسابقه 
انتخاب کند. اين يعني تيمي که مثلا هشت خارجي خوب دارد، در 
هر بازي قادر است بسته به نياز مربي يا مصدوميت و محروميت ها، 
چهار نفر از آنها را به ميدان بفرستد. اين قانون قطعا به سود رقباي 
متمول عربي و شرقي است، نه تيم هاي ايراني که با هزار مکافات 
يکي، دو بازيکن خارجي مي خرند و بايد نذر و نياز کنند که همان ها 

هم خوب از آب در بيايند.

 چرا قهرماني در آسيا براي باشگاه هاي ایراني مدام دشوارتر مي شود؟

سخت،سخت،سختتر

 اجازه هست نگران باشيم؟
دنياي اقتصاد: عليرضا بيرانوند حتما دروازه بان درجه يک و 
ممتازي است. از او بي نهايت خاطره درخشان در پيراهن تيم ملي 
به جا مانده است. همه ما عليرضا را دوست داريم و به او افتخار 
مي کنيم، اما حقيقت آن است که به نظر مي رسد شرايط فعلي 
بيرانوند از نظر فني و کيفي، چندان ايده آل نيست. دروازه بان 
اول تيم ملي کشورمان، به طور کلي از زمان حضور در فوتبال 
اروپا روزهاي پرفراز و نشيبي را پشت سر گذاشته است. او که در 
آنتورپ بلژيک به ندرت به بازي گرفته مي شد، به اميد قرار گرفتن 
در وضعيتي بهتر به طور قرضي راهي بواويشتا در ليگ پرتغال شد. 
آنجا هم کار براي عليرضا با نيمکت نشيني شروع شد، اما حالا 
که او فرصت بازي پيدا کرده، اين دريافت گل هاي پرشمار است 
که باعث ايجاد نگراني شده. هفته گذشته بيرو چهار گل از پورتو 
خورد که با توجه به صدرنشيني تيم حريف خيلي قابل ملامت 
نبود. اين هفته اما عليرضا در مقابل تيم رده دوازدهمي فاماليسائو 

پنج گل دريافت کرده است؛ عملکردي که نمي تواند قابل دفاع 
باشد. به نظر مي رسد روند حرکتي بيرانوند، دراگان اسکوچيچ را 
در برزخ عجيبي قرار داده باشد. سرمربي تيم ملي بايد تصميم 
بگيرد که در مسابقات مهم پيش رو برابر لبنان و سوريه از بيرانوند 
درون دروازه استفاده کند يا مثلا امير عابدزاده اوج گرفته را به او 
ترجيح بدهد. براي اينکه درک درستي از نگراني مورد بحث داشته 
باشيد، به دو نکته توجه کنيد؛ اول اينکه بيرانوند روي گل دريافتي 
از کره جنوبي هم کمي بي محابا و بدون توجيه از دروازه بيرون 
آمده بود و دوم اينکه هشت سال پيش در انتخابي جام جهاني 
2014، در بازي به ظاهر ساده برابر همين لبنان مهدي رحمتي 
يک گل بد خورد و طوري صعود تيم کشورمان پيچيده شد که تا 
روز آخر زجر کشيديم. بنابراين تمام اين بازي ها مهم هستند و 
تمام بازيکنان نياز به تمرکز کامل در تمام دقايق دارند. آيا بيرانوند 

کنوني، چنين شرايطي دارد؟


